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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o ochronie roślin (druk senacki nr 635, 
druki sejmowe nr 2217 i 2285).



(Posiedzeniu przewodniczy zastępca przewodniczącego 
Ireneusz Niewiarowski)

Zastępca Przewodniczącego 
Ireneusz Niewiarowski:
Witam państwa serdecznie na sto piątym posiedzeniu 

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
W porządku dzisiejszego posiedzenia jest jeden punkt: 

rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o ochronie roślin; 
druki sejmowe nr 2217, 2285 i druk senacki nr 635.

Witam na posiedzeniu panią minister Krystynę Gurbiel 
z zespołem. Witam pana senatora Witolda Gintowt-
Dziewałtowskiego, swego czasu inicjatora tej ustawy. 
Ustawa ta była projektem senackim, a pan senator repre-
zentował nas w Sejmie. W Sejmie postanowiono do usta-
wy wprowadzić jedną poprawkę dotyczącą vacatio legis. 
Myślę, że to spowoduje, że dzisiaj posiedzenie naszej ko-
misji nie będzie długo trwało.

Poprosimy o wypowiedź nie wiem czy najpierw panią 
minister czy pana legislatora…

Pani minister, proszę.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Krystyna Gurbiel:
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący.
Panowie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Jeśli chodzi o stanowisko rządu w stosunku do tego 

projektu, to nie ma przyjętego przez rząd stanowiska, bo 
po prostu, że tak powiem, rząd nie zdążył go przyjąć. My 
chcielibyśmy prosić panów senatorów, Wysokie Komisje 
o rozważenie wprowadzenia poprawki, która by zmierzała 
do tego, aby opakowania sporządzone z drewna podlegają-
cego kontroli fitosanitarnej… W obecnym stanie prawnym 
jest tak, że jeśli chodzi o opakowania, które są stosowane do 
towarów nieroślinnych, nie przechodzą one przez kontrolę 
fitosanitarną. W wyniku przyjętej przez Sejm poprawki bar-
dzo poważnie zmniejszy się ilość towarów roślinnych, które 
będą musiały zostać wprowadzone przez przejścia gra-
niczne z kontrolą fitosanitarną, ale nie został dostosowany 
odpowiednio przepis dotyczący właśnie opakowań drew-
nianych. W związku z tym chcielibyśmy prosić Wysokie 
Komisje o rozważenie poprawki, która dostosuje przepis 
odnoszący się do opakowań do tego nowego stanu, dzięki 
czemu większość towarów roślinnych nie będzie musiała 

być wprowadzana przez przejścia z kontrolą fitosanitarną. 
Chodzi o to, żeby nie trzeba było na przejścia z kontrolą 
fitosanitarną kierować towarów roślinnych, które, że tak 
powiem, pechowo byłyby w opakowaniach podlegających 
kontroli fitosanitarnej. Jednym słowem chodzi nam o to, 
żeby nowe zapisy ustawy już bez wątpliwości stwierdzały, 
że w przypadku opakowań drewnianych – jeśli towar, który 
jest na tym opakowaniu, podlega kontroli fitosanitarnej 
– cały ten ładunek będzie wprowadzany przez przejście, 
na którym będzie zapewniona kontrola fitosanitarna. Jeśli 
towar, który będzie znajdował się na tej palecie, nie będzie 
podlegał kontroli fitosanitarnej – czy to będzie towar roślin-
ny, czy nieroślinny – będzie on mógł zostać konsekwentnie 
poddany kontroli na przejściu, na którym nie będzie punktu 
kontroli fitosanitarnej.

My odpowiednie brzmienie propozycji poprawki tak 
roboczo tutaj uzgodniliśmy z panem mecenasem, tak że 
mam nadzieję, że już jest tekst, który może zostać komisji 
zaproponowany.

Zastępca Przewodniczącego 
Ireneusz Niewiarowski:
Dziękuję, Pani Minister.
Rozumiem, że pan legislator…
Panie Michale, prosimy.

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Dziękuję, Panie Przewodniczący.
Wysoka Komisjo! Szanowni Państwo!
Biuro Legislacyjne ma w zasadzie jedną uwagę. W peł-

ni zgadzamy się z propozycją poprawki zgłoszoną przez 
panią minister. Ja sobie pozwolę przedstawić, jak ona by 
miała brzmieć: w art. 1 w pkt 1 w lit. b po wyrazie „przed-
mioty” dodaje się wyrazy „które przed wprowadzeniem 
na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej powinny zostać 
poddane granicznej kontroli fitosanitarnej na podstawie 
art. 22 ust. 1”. Dziękuję bardzo.

Zastępca Przewodniczącego 
Ireneusz Niewiarowski:
Dziękuję bardzo.
Jeśli ktoś z państwa, senatorów lub gości, chce zabrać 

głos w tej sprawie, to bardzo proszę. Nie widzę chętnych.

(Początek posiedzenia o godzinie 15 minut 00)
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Jeszcze został nam obowiązek wyznaczenia sprawozdaw-
cy. Może ktoś na ochotnika? Rozumiem, że pan senator, który 
nie jest członkiem komisji, nie może być sprawozdawcą.

Pan senator Marek Konopka się zgłosił. Nie słyszę 
sprzeciwu. Wobec tego sprawozdawcą będzie pan Marek 
Konopka. Dziękujemy pięknie.

Zanim zakończę nasze posiedzenie, jeszcze przypomnę 
członkom komisji o dwóch sprawach. Następne posiedzenie 
komisji będzie 10 czerwca o godzinie 14.00. Przypominam 
też – państwo chyba już otrzymaliście informacje albo dziś 
otrzymacie – o wyjazdowym posiedzeniu komisji, które od-
będzie się 23, 24 czerwca na Kociewiu, pan senator Grzyb 
będzie nas tam gościł.

Dziękuję.
Zamykam posiedzenie komisji.

Pan senator Jackowski przejął poprawkę.
W związku z tym przechodzimy do głosowania.
Najpierw przegłosujemy poprawkę w brzmieniu, jaką 

przedstawił pan Michał Gil, nasz legislator.
Kto z państwa jest za przyjęciem tej poprawki? (12)
Kto się wstrzymuje? (0)
Kto jest przeciw? (0)
Dziękujemy.
Przechodzimy do głosowania nad całością ustawy wraz 

z poprawką skracającą okres vacatio legis.
Kto z państwa jest za przyjęciem tej ustawy? (10)
Kto się wstrzymuje? (1)
Kto jest przeciw? (1)
Dziękuję.
Ustawa została przyjęta.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 15 minut 07)





Kancelaria Senatu
Opracowanie:
Biuro Prac Senackich, Dział Stenogramów
Druk i łamanie: Biuro Informatyki, Dział Edycji i Poligrafii


